

# STEUER & WIRTSCHAFT INTERNATIONAL

Redaktion: Univ.-Prof. Dr. DDr. h. c. Michael Lang, Mag. Stefan Menhofer  
A-1210 Wien, Scheydgasse 24, Tel.: +43 (0)1 24 630/29, Fax: +43 (0)1 24 630/51

E-Mail Redaktion: redaktion@lindeverlag.at

## INHALT / CONTENTS

<b>Michael Lang / Alexander Rust / Josef Schuch</b> .....	622
<b>Geleitwort</b>	
<i>Preface</i>	
<b>Michael Lang</b> .....	624
<b>Die Anwendung des Multilateralen Instruments (MLI) „Alongside Existing Tax Treaties“</b>	
<i>Application of the Multilateral Instrument (MLI) “Alongside Existing Tax Treaties”</i>	
<b>Heinz Jirousek</b> .....	632
<b>Die legislative Umsetzung des MLI in Österreich</b>	
<i>The Legal Implementation of the MLI in Austria</i>	
<b>Helmut Loukota</b> .....	639
<b>Die Anti-Missbrauchs-Vorschrift des MLI gegen Einkünfteverlagerungen in Betriebsstätten von Niedrigsteuerländern</b>	
<i>The Anti-Abuse Provision of the MLI Against Income Shifting to Permanent Establishments in Low-Tax Countries</i>	
<b>Alexander Rust</b> .....	647
<b>Doppelt ansässige Kapitalgesellschaften im internationalen Steuerrecht</b>	
<i>Dual Resident Companies in International Tax Law</i>	
<b>Josef Schuch</b> .....	654
<b>Die Anti-Fragmentierungs-Regel des BEPS-Aktionspunktes 7 und ihre mögliche Auswirkung für die Substanzbeurteilung von internationalen Holdingstrukturen</b>	
<i>The Anti-Fragmentation Rule of BEPS Action 7 and Its Possible Effects on the Substance Assessment of International Holding Structures</i>	
<b>Alfred Storck / Raphael Holzinger</b> .....	660
<b>Transfer Pricing in internationalen Unternehmen post BEPS – ein Vergleich von Art 9 OECD-MA mit Art 7 OECD-MA (AOA) am Beispiel der Vertreterbetriebsstätte bei Tochtergesellschaften</b>	
<i>Transfer Pricing in Multinational Enterprises Post-BEPS – A Comparison of Art 9 OECD MC with Art 7 OECD MC (AOA) on the Example of a Subsidiary Being Qualified as an Agency Permanent Establishment</i>	
<b>Jeffrey Owens</b> .....	670
<b>What Will the Corporate Income Tax Look Like When <i>Claus Staringer</i> Reaches His Sixtieth Birthday?</b>	
<i>Die zukünftige Entwicklung der Körperschaftsteuer bis zum sechzigsten Geburtstag von Claus Staringer</i>	
<b>Erinnerungen in Auszügen</b> .....	631, 638, 646, 659, 676
<i>Clipped Memories</i>	